
اقتصادی

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس:

سود سهام عدالت هر نفر ۳۲ هزار تومان در سال است

واردات ۲600 تن غذای سگ و گربه 
پس از برجام

قیمت سکه و ارز ) به تومان(

صفحه۴
پنج شنبه19 اسفند 1395

1۰ جمادی الثانی1۴3۸ - شماره۲15۸1

قیمت بازارنوع سکه
1/193/000سکه تمام طرح جدید
1/185/000سکه تمام طرح قدیم

693/000نیم سکه
382/000ربع سکه

247/000گرمی
113/243هر گرم طلای 18 عیار

نوع ارز
3728دلار
4010یورو
4700پوند

1035لیر ترکیه
1030درهم امارات

بر اساس آمار گمرک، در 11 ماهه امسال و پس از اجرای برجام، 
بالغ بر 2593 تن غذای سگ و گربه به ارزش 141/703/060/080 
ریال به کشور وارد شده است تا دست کم سفره حیوانات در ایران 

پس از برجام رنگین تر شود.
به گزارش مشرق، آمار رسمی گمرک در دولت یازدهم نشان می دهد 
در ســال جاری واردات غذای آماده برای سگ و گربه خانگی، 25 درصد 
افزایش پیدا کرده اســت. بدین ترتیب می توان گفت هر چند بسیاری از 
وعده های داده  شده درباره لغو تحریم ها با اجرای برجام، محقق نشده، اما 
برجام به خوبی موانع واردات غذای سگ و گربه را برای اقشار مرفهی که 

این حیوانات خانگی را نگهداری می کنند، تسهیل کرده است.
بر اساس آمار گمرک، در 11 ماهه امسال و پس از اجرای برجام، بالغ 
بر 2593 تن غذای ســگ و گربه به ارزش 141/703/360/080 ریال به 
کشور وارد شده است. کشورهای صادرکننده غذای سگ و گربه به ایران 
عبارتند از: لتونی، اسپانیا، امارات، انگلستان، ایتالیا، ایرلند، آفریقای جنوبی، 

آلمان، بلژیک، تایلند، تایوان، ترکیه، فرانسه و هلند.
این در حالی است که در 12 ماهه سال قبل مجموعا 2072 تن غذای 

آماده سگ و گربه به کشور وارد شده بود.
مقایسه این دو آمار بیانگر رشد 25 درصدی واردات غذای سگ و گربه 

در اولین سال اجرای برجام است.
آلمان و فرانسه که عضو گروه 1+5 در مذاکرات هسته ای بودند مجموعا 
70 درصد بازار واردات غذای سگ و گربه ایران را به خود اختصاص داده اند 

تا نشان دهند از برجام در این حوزه نیز به خوبی بهره برده اند.

ه  یشــگا نما ی  مجــر
سوغات  و  هدایا  بین المللی 
گردش  گفت:  و جهان  ایران 
مالی سوغات زیارت در کشور 
ســالانه هزار میلیارد تومان 

است.
یــک  در  اکبــرزاده  علــی 
نشست خبری اظهار داشت: در 
حال حاضر بــا افزایش فعالیت 
تولیدکننده  داخلی  شرکت های 
مهر و تسبیح خوشبختانه واردات 
این کالاها از خارج کمتر شــده 

است.
وی افزود: در گذشــته حجم 
انبوهی مهر و تســبیح چینی به 
کشور وارد می شد که با فعالیت 
داخلی،  تولیدکنندگان  بیشــتر 
خوشبختانه بازار این محصولات 
اقبال بیشتری به تولیدات ایرانی 

مجری نمایشگاه سوغات ایران و جهان:

گردش مالی سوغات زیارت در کشور سالانه هزار میلیارد تومان است

رئیــس اتحادیه درودگران 
قیمت مبل همان  تهران گفت: 
قیمت ســال گذشته است اما 
مردم پولی ندارند که برای خرید 
این کالا بدهند و می توان گفت 
30 درصد فروش عیدانه امسال 

این صنف کاهش یافته است.
عبدالحسین عباسی در گفت وگو 
با نسیم آنلاین درباره وضعیت بازار 
عیدانه مبلمان اظهار کرد: دو ســه 

سالی اســت که خرید مبلمان در 
کل افت پیدا کرده و مردم ترجیح 
می دهنــد به جای عــوض کردن 
مبلمان خود کالاهای اساسی خانواده 
را تأمین کنند. امســال که از سال 
نامناسب تر  بسیار  گذشته وضعیت 
بوده به طوری که برخلاف سال های 
قبل حتی نزدیک به عید هم فروش 
بیشتر نشــده و می توان گفت 30 
درصد فروش عیدانه امسال کاهش 

یافته است.
وی تأکید کرد: هر چند قیمت 
مواد اولیه مدتی است که افزایش 
یافته است با این حال به دلیل کم 
بــودن توان خرید از ســوی مردم 
نمی توانیم قیمت کالاهای خود را 
افزایش دهیم زیرا چنانچه این تغییر 
قیمت صورت بگیرد همین فروش را 
هم نخواهیم داشت بنابراین قیمت 
مبلمان در بازار همان قیمت سال 

افزایشی نداشته  گذشــته بوده و 
اســت.رئیس اتحادیــه درودگران 
اضافه کرد: مبلمان با هر سلیقه ای 
و با هر قیمتی در بازار موجود است 
اما باز هم اوضاع مالی مردم طوری 
نیست که بتوانند پول زیادی بابت 
این کالا بپردازند. همکاران بنده نیز 
ســودی بیشتر از 15 تا 20 درصد 
بر روی کار خود اعمال نمی کنند و 
چنانچه کسی تصور کرد که مبلی 

که خریــده ارزش قیمت پرداخت 
شــده را ندارد می تواند به اتحادیه 
مراجعه کند تا به خواسته اش ظرف 
شود.عباسی  رسیدگی  ساعت   48
افزود: وضعیــت درودگران بهتر از 
صنایع دیگر نیست و اکثر فعالان 
این حوزه با کمبود نقدینگی مواجه 
هستند، وام که به راحتی نمی دهند 
وقتی هم که می دهند ســود 26 
درصدی بر روی آن می کشند.وی 

تصریح کرد: دولت بیان می کند به 
تولیدکنندگان کمک کرده است اما 
لااقل صنف ما که هیچ گونه حمایتی 
از دولــت ندیده اســت به طوری 
که من به عنوان مســئول اتحادیه 
با اطمینــان می گویــم به صنف 
درودگران که حدود 10 هزار عضو 
رسمی و پنج هزار عضو غیررسمی 
دارد، حتی یک هزار تومانی هم وام 

داده نشده است.

رئیس  اتحادیه میوه و سبزی با 
خارجی  میوه های  فروش  به  اشاره 
فروشگاه های  و  سوپرمارکت ها  در 
زنجیره ای گفت: این شیوه، راهکاری 

برای دورزدن قانون و تخلف است.
حسین مهاجران در گفتگو با نسیم 
افزود: با توجه به بررسی های انجام شده 
و همچنین مشاهدات عینی، تقریبا سه 
یا چهار ماه اســت که عرضه ســبزی، 
صیفی و میوه هــای مختلف به صورت 
بسته بندی در سطح کلانشهرها بیشتر 
شده و اکنون سوپرمارکت های کوچک و 
بزرگ محلی یا زنجیره ای محصولات یاد 
شده را در قالب محصولات دستچین و 
بسته بندی عرضه می کنند. این راهکاری 
برای دورزدن قانون و تخلف اســت. به 

این دلیل که معمولا بازرسان در میادین 
میوه و تره بار و میوه فروشی ها به دنبال 

تخلف هستند.
وی ادامه داد: اصولا میوه های لوکس 
و خارج از فصل جزو این میوه ها هستند 
به عنوان مثال در شرایط فعلی، آواکادو، 
زنجبیل، سیر، انگور، زردآلو، آلو، شلیل 
و دیگر اقلامی که خارج از فصل هستند 
جزو تخلف یاد شــده قــرار گرفته اند.
ایــن میوه ها اگــر در میادیــن یا میوه  
فروشی ها عرضه شود دقیقا تحت نظارت 
بازرسان اســت، اما اگر در محیط های 
یا دیگر واحدهای صنفی  سوپرمارکتی 
عرضه شــود تقریبا دور از دید این افراد 
قرار گرفته است. مشاهده شده میوه های 
وارداتــی و قاچاق )میوه هــای فصلی( 

در بســته بندی های شرکت های داخلی 
فروخته می شوند که تشخیص آنها بسیار 

مشکل شده است.
مهاجران با بیان اینکه اگر مانع تخلف 
این افراد نباشیم به نوعی تولیدکنندگان 
داخلی ضربه خورده و تولیداتشــان از 
بین می رود افزود: به دلیل گســتردگی 
بازار و همچنین پراکندگی فروشگاه ها 
بهترین راهکار برای مقابله با این تخلف، 
فرهنگسازی و بازرسی های دقیق تر است 
البته در بخش فروشگاه های زنجیره ای 
و ســوپرمارکت های بزرگ مســئولان 
تامین کالا باید در این زمینه مسئولان 
تعزیرات حکومتی را یاری دهند و مردم 
هم می توانند در صورت مشاهده تخلف 

یاد شده موارد را گزارش دهند.

رئیس  اتحادیه میوه و سبزی: باهدف دور زدن قانون

میوه های خارجی در سوپرمارکت ها
 و فروشگاه های زنجیره ای به فروش می رسد

رئیس اتحادیه درودگران تهران:

بی پولی مردم فروش عیدانه مبلمان را 30 درصد کاهش داد

اقتصادی  رئیس کمیسیون 
مجلس با بیــان اینکه ارزش 
پرتفوی )ســبد سهام( سهام 
عدالت حدود 46 هزار میلیارد 
تومان کاهش یافته است، گفت: 
سالانه حدود 32 هزار تومان از 
محل سود سهام عدالت به هر 

فرد تعلق می گیرد.
به گزارش تسنیم، محمدرضا 
پورابراهیمــی با اشــاره به اینکه 
از  موضوع ســهام عدالــت یکی 
موضوعات مهم و اساســی اقتصاد 
ایران اســت، گفت: از ســال 85 
واگذاری سهام عدالت در دستورکار 
مسئولان قرار گرفت و بازه زمانی 
ده ساله برای سهام در نظر گرفته 
شد، که هم اکنون یک دارایی رها 

شده در اقتصاد ایران است.
نماینده مردم کرمان در مجلس 
شــورای اســلامی، با بیان اینکه 
ســهام عدالت از نگاه مردم برگه 
بی خاصیتی است که حق مالکیت 
و میزان سود آن مشخص نیست، 
افزود: شــخصی که سهامدار یک 

شــرکت می شــود می تواند برای 
انتخــاب مدیرعامل رای دهد، در 
حالی که مردم در تصمیم سازی 
مدیریتی ســهام عدالت مشارکت 

ندارند.
وی با بیان اینکه سهام حدود 
60 شــرکت بزرگ به نام ســهام 
عدالت به مردم واگذار شد، یادآور 
شد: ارزش پرتفوی سهام عدالت در 
ابتدا 96هزار میلیارد تومان بوده که 
بر اساس برآوردهای جدید ارزش 
ســهام هم اکنون حدود 50 هزار 
میلیارد تومان شــده و ارزش آن 

کاهش یافته است.
پورابراهیمی با اشاره به خروج 
7 شرکت پالایشگاهی از سبد سهام 
عدالت، افزود: دولت با خروج این 
7 شــرکت ارزش سهام عدالت را 
کاهــش داد، که این 7 شــرکت 
بورسی  شرکت های  سودآورترین 
بود و به جای آنها 2 شــرکت غیر 

بورسی را ارائه کرد.
وی ادامه داد: دولت گوشــت 
لخم ســهام عدالت را جدا کرده و 

مشخص نیست که آیا استخوانی 
برای آن باقی می گذارد یا خیر؟

پورابراهیمــی با بیــان اینکه 
دولت از روز گذشته سامانه سهام 
عدالت را راه انــدازی کرد، اظهار 
کرد: مردم با مراجعه به این سامانه 
وضعیت سهام و صورتحساب خود 
را مشاهده می کنند، در واقع بعد 
از 10 سال مردم هنوز به مالکیت 
نرسیده و به صورتحساب می رسند، 
که از بیخ و بن دچار مشکل اساسی 

است.

پورابراهیمی با بیان اینکه دولت 
اظهار کرده که قصد پرداخت سود 
ســهام عدالت به مردم از ســال 
آینده را دارد، گفت: این هیاهویی 
که دولت ایجاد کرده به جز ایجاد 
مطالبات مردمی که اثر منفی آن 
برای خود دولت است، هیچ ثمری 

نخواهد داشت.
پورابراهیمــی با بیان اینکه بر 
اساس برآوردها متوسط کل سود 
سهام عدالت در سال آینده حدود 
3 هزار و 600 میلیارد تومان است، 

ادامــه داد: با توجــه به اینکه 55 
درصد سود متعلق به دولت و 45 
درصد متعلق به مردم است، حدود 
هزار و 980 میلیارد تومان سود به 
دولت و هزار و 620 میلیارد تومان 

به مردم می رسد.
وی یادآور شــد: اگــر هزار و 
620 میلیارد تومــان بین حدود 
50 میلیون دارنده ســهام عدالت 
توزیع شود، سالانه حدود 32 هزار 
تومان به هر نفــر و ماهانه حدود 
2 هــزار و 700 تومان به هر فرد 
مردم  می گیرد.نماینــده  تعلــق 
کرمــان و راور در مجلــس دهم، 
با بیان اینکه هزینــه مردم برای 
دریافت صورتحساب بسیار بیشتر 
از سودی است که دولت از سهام 
بــه آنهــا می دهد، افــزود: ایجاد 
مطالبه مردمی برای پرداخت سود 
500هزار تومانی از سال آینده به 
هیچ وجه صحیح نبود و اگر دولت 
بــا مجلس درباره پرداخت ســود 
ســهام عدالت مشــورت می کرد، 

اتفاقات کنونی رقم نمی خورد.

پورابراهیمــی بــه خانه ملت 
گفت: پرداخت سود 2هزار و 700 
تومانی سهام عدالت زیبنده نظام 
و دولت جمهوری اســلامی ایران 
نیســت و مطالبه مــردم تعیین 
تکلیف سریع مافیای سهام عدالت 
می باشد، که در حلقه واسطه مردم 

و دولت است.
اقتصادی  کمیســیون  رئیس 
مجلس شــورای اسلامی ، با بیان 
اینکه مردم با ســهم سود ماهیانه 
خود ماهانــه می توانند دو قرص 
نــان خریــداری کننــد، تصریح 
کرد:پرداخت سود حدود 32 هزار 
تومانی ســالانه و 2 هزار و 700 
تومانی پس از ده ســال شاهکار 
دولت در سهام عدالت است و این 
کار حتما باید با مشورت مجلس 
انجام می شد، لذا افزایش مطالبات 
مردم ســبب آثار منفی اجتماعی 
در تصمیــم گیری های اقتصادی 
دولت می شود، البته ظاهرا دولت 
با رویکردی غیرکارشناسی به این 

کار مبادرت ورزیده است.

گفت:  پارافین  اتحادیه  رئیس 
از 70 کارخانه پارافین فقط هفت 
آقای  است،  کار  به  مشغول  واحد 
تمام  جریان  در  هــم  نعمت زاده 
اتفاقات قرار دارد اما کاری نمی کند.
حیــدر ذوالفقــاری در گفت وگو 
بــا نســیم  آنلایــن دربــاره وضعیت 
صنعت تولیــد پارافین اظهــار کرد: 
مواد اولیه صنعت پارافین باید توسط 
پالایشــگاه های روغن  سازی در داخل 
تامین شود اما متاسفانه این پالایشگاه ها 
مواد اولیه را با قیمتی بسیار مناسب تر 
به خارج از کشور صادر می کنند و این 
قیمت بسیار پایین تر از آن چیزی است 
که به تولیدکننده داخلی داده می شود.

وی افزود: در نتیجه با وجود گران تر 
بودن مــواد اولیه قیمــت محصولات 
داخلی بالاتر تمام می شــود و همین 
موجب شده است تا در بازارهای جهانی 
رقابــت را از دســت داده و بازارهای 
صادارتی مــان را به کشــورهای دیگر 
واگــذار کنیم. به طوری که 60 درصد 
بازار صادرات را واگذار کرده ایم.رئیس 
اتحادیه پارافین از دســت دادن بازار 
صادرات نیز ورشکستگی کارخانه های 
پارافین را به دنبال داشته به طوری که 
از 70 کارخانــه پارافین هفت کارخانه 
مشغول به کار است و دیگر کارخانه ها 
تعطیل و ورشکسته شده اند. و سرمایه ها 
همین طور خوابیده و کارخانه داران نیز 

مقروض به بانک هستند.ذوالفقاری با 
بیان این مطلب کــه آقای نعمت زاده 
در جریان تمامی اتفاقات است، اظهار 
داشــت: هیچ مســئولی قدمی برای 
صنعت برنداشته است و همکاران بنده 
و همچنیــن کارگرانشــان همه بیکار 
شــده اند و در تلاش اند تا کار دیگری 
را برای خود پیدا کنند.وی تاکید کرد: 
وضعیت نه تنها بهتر نشــده بلکه بدتر 
هم شده است، در صنعت ما که اوضاع 
بسیار نامناسب تر از سال گذشته است 
و تا زمانی که سیاســت وزارت نفت به 
همین منوال پیــش برود باید هر روز 
شــاهد ورشکســتگی یکی از صنایع 

پایین دستی باشیم.

رئیس اتحادیه پارافین:

وزیر صنعت از تعطیلی 90 درصد
 کارخانه های پارافین خبر داد اما کاری نمی کند

در حالی که دولت یازدهم مدعی اســت 
هواپیماهای جدیدی با هزینه هنگفت پس از 
برجام به کشور وارد خواهد کرد، معاون وزیر 
راه بر خلاف اظهارات عباس آخوندی، از ورود 
هواپیماهای فرسوده 18 ساله حمایت می کند!

به گزارش تسنیم، 29 آذرماه سال 93 وزیر راه و 
شهرسازی در مراسم رونمایی از دستورالعمل جدید 
تأسیس شرکت های هواپیمایی اعلام کرد خرید و 

اجاره هواپیماهای بالای 15 سال ممنوع است.
عباس آخوندی با یادآوری این که در دستورالعمل 
قبلی محدودیتی برای ورود هواپیما نداشــتیم تا 
جاییکه هواپیماهای با عمر 40 ســال وارد کشور 
می شــد، تصریح کرد: این مسئله باعث شده بود 
ناوگان هوایی ایران جــزو پیرترین ناوگان هوایی 

دنیا باشد.
آخوندی با بیان این که باید با مردم صحبت کنیم 
و بگوییم که قیمت بلیت یک هواپیمای 10 ساله 
بیش از قیمت بلیط یک هواپیمای 20 ساله است، 
گفت: شرکت های هواپیمایی ایران باید به کفایت 
سرمایه برسند تا بتوانند مجوز پرواز دریافت کنند.
این در حالی اســت که به تازگی چند ایرلاین 
داخلــی با مجوز ســازمان هواپیمایی کشــوری 
هواپیماهایی با ســن 18 سال را وارد ناوگان خود 
کرده اند. با وجــود آن که خرید این نوع هواپیماها 

در تضاد کامل با دستورالعمل دو سال پیش ابلاغ 
شده از سوی وزیر راه وشهرسازی است، اما رئیس 
ســازمان هواپیمایی کشوری طی اظهاراتی از این 

کار حمایت کرده است.
علــی عابدزاده در گفت وگویــی با بیان این که 
فضای مالی کشــور امکان ورود هواپیمای نو را به 
ایرلاین ها نداده لذا آنها ناچار به ورود هواپیماهای 
ارزان قیمت هستند، افزود: ایرلاین ها توانمندی های 
مالی متغییری دارند و با توجه به منابع مالی داخلی 
به سمت خرید هواپیماهای ارزان قیمت می روند.

وی با بیان این که سازمان هواپیمایی کشوری 
اجازه ورود هواپیما با ســن بسیار بالا را نمی دهد، 
تصریح کرد:  شرکت های هواپیمایی ناچار به خرید 
هواپیماهای دســت دوم هســتند و این امر مغایر 

سیاستی که ما دنبال می کنیم نیست.
گفتنی است، در حالی رئیس سازمان هواپیمایی 
کشــوری به دنبال ورود هواپیماهای دســت دوم 
و فرســوده به ناوگان هوایی کشــور است که طی 
دو ســال اخیر دولت و وزارت راه و شهرســازی با 
اســتناد به واقعه برجام و دوران پس از آن یکی از 
اولولیت های کاری خود را ورود هواپیماهای نو به 

کشور اعلام کرده اند. 
برنامه ای که تا اینجای کار باعث ورود یک فروند 

هواپیمای ایرباس 321 نو به کشور شده است.

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس گفت: 
برای حذف یارانه غیر نیازمندان هر سال نوشتیم، 

اما دولت اجرا نکرد.
محمدحسینی در گفت وگو با فارس، در پاسخ به این 
ســؤال که چرا در لایحه بودجه سال 96 موضوع حذف 
غیرنیازمندان یارانه بگیر پیش بینی نشــده است، اظهار 
داشت: برای حذف یارانه غیر نیازمندان هر سال نوشتیم، 
اما دولت اجرا نکرد. در ماده 94 قانون برنامه ششم توسعه 

حکمی آمده و این مباحث پیش بینی شده است. 
عضو کمیســیون برنامه و بودجه مجلس افزود: در 
جدول بنــد »الف« تبصره 14 بودجه ســال 96 هدف 
این بود 20 درصد برای افزایش حقوق مستمری بگیران 
کمیته امداد و بهزیستی از محل هدفمندی یارانه ها در 

نظر گرفته شود. 
این نماینده مجلس با بیــان اینکه در بخش منابع 
هدفمندی دولت مکلف است که دهک های بالا را حذف 
کند و بتواند از افزایش منابع برای مستمری بگیران هزینه 
کند، بیان کرد: اینکه صراحت داشــته باشــد مشاهده 
نمی شــود، اما این کار باید صورت بگیرد تا افزایش 20 

درصدی مستمری بگیران رخ دهد. 
حسینی افزود: این مستمری از حذف دهک ها بالای 
جامعه باید تامین شود و این فضا پیش بینی شده که دولت 

برای تأمین منابع دهک های بالا را حذف کند. 
این نماینده مجلس در پاسخ به این سؤال که به شکل 

مستقیم دستوری برای حذف غیر نیازمندان وجود ندارد 
و دولت می تواند ایــن منابع را از محل های دیگر مانند 
افزایــش درآمد، جابه جایی ردیف ها تأمین کند، تصریح 
کرد: غیر نیازمندان حذف نشدند و طبق پرداخت یارانه 
در آذرماه 75 میلیون نفــر یارانه گرفته اند و خود افراد 

می گویند یارانه نمی گیرند. 
وی در مورد اینکه پیشنهاد مجلس تکلیف برای دولت 
نسبت به حذف غیرنیازمندان یارانه بگیر ایجاد نمی کند، 
افزود:جمع بنــدی علما و فضلا در مجلس بر این اســت 
که با این پیشنهادات برای تأمین منابع به سمت حذف 

غیرنیازمندان برود.
حسینی در پاسخ به این سؤال که کجای تبصره 14 
نشان می دهد که غیرنیازمندان باید حذف شوند، گفت: 

شاید صلاح نبوده است. 
حسینی در مورد اینکه چرا سال آینده نباید حذف 
غیرنیازمنــدان یارانه ادامه یابــد، گفت: چرا باید حذف 
داشته باشــیم؟ کجا گفته شده که غیرنیازمندان نباید 
یارانه بگیرند. در قانون هدفمندی آیا حکمی برای حذف 
غیرنیازمنــدان وجــود دارد؟ در قانون هدفمندی بحث 
پرداخت یارانه به کل کشور بود و از طرفی غیرنیازمندان 
که خودرو دارند بنزین بیشتری مصرف می کنند، در نتیجه 
هزینه پرداختی بیشتری خواهند داشت. این نگاه مجلس 
و قانون است. صراحتی برای حذف غیرنیازمندان وجود 

ندارد و دولت می تواند به اختیار این کار را انجام دهد.

عضو کمیسیون برنامه و بودجه:

حذف یارانه غیرنیازمندان را هر سال نوشتیم اما دولت اجرا نکرد
با وجود ادعای ورود هواپیما پس از برجام رخ داد

حمایت معاون وزیر راه از ورود هواپیماهای فرسوده به کشور

بر اســاس نظرسنجی مرکز پژوهش های مجلس از 261 
تشکل اقتصادی، شــاخص فساد اقتصادی در سال 1395 
که اولین سال اجرای برجام محسوب می شود، به اوج خود 

رسیده است.
نظرسنجی از 261 تشکل اقتصادی کشور نشان می دهد مفاسد 
اقتصادی در دولت حســن روحانی به رکورد تاریخی خود رسیده 

است.
به گزارش مشــرق نظرسنجی از تشــکل های اقتصادی درباره 
شــاخص فساد اقتصادی، به طور فصلی توسط مرکز پژوهش های 
مجلس انجام می شــود و از آنجا که 5 سال متوالی است که کاظم 
جلالی )نماینده حامی دولت یازدهم( ریاست این مرکز را بر عهده 
دارد، دولت روحانی نمی تواند این گزارش را به مخالفان سیاســی 

خود نسبت دهد.
 آمارهای این نظرسنجی،  بیانگر افزایش شدید فساد اقتصادی 

در 3 سال اخیر و در دولت یازدهم است
اسامی برخی از تشکل های شــرکت کننده در این نظرسنجی 
عبارت است از: اتحادیه سراسری تعاونی های مصرف محلی ایران، 
اتحادیه مرکزی تعاونی های کشــاورزی دامــداران ایران، اتحادیه 
شرکت های تعاونی مسافربری کشور، اتحادیه سراسری شرکت های 
تعاونــی تکثیر و پرورش و صادرات آبزیــان ایران، انجمن صنفی 
خودروسازان ایران، انجمن صنفی تولیدکنندگان سموم دفع آفات 
نباتی، انجمن صنفی کارفرمایان صنعت سیمان، انجمن سازندگان 

تجهیزات صنعتی ایران.
گفتنی اســت شاخص فساد اقتصادی در بهار 1392 یعنی در 
پایــان دولت دهم 6/30 واحد بود که در 3 ســال اخیر با روندی 

صعودی مواجه شده است.
بر اســاس آمار مرکز پژوهش های مجلس، از ســال 1390 که 
شاخص مفاسد اقتصادی تهیه شده تاکنون، کمترین رقم شاخص 
فســاد اقتصادی به زمستان سال 1390 در دولت دهم اختصاص 

دارد که رقم شاخص فساد به 5/98 واحد رسید.
بالاترین رقم شاخص فساد اقتصادی هم مربوط به بهار امسال 

در دولت روحانی است که رکورد جاودانه 7/2 ثبت شد.
 آمارهای فوق به خوبی نشــان می دهد کــه دولت یازدهم بر 
خلاف شــعارهای فسادستیزانه، در مهار مفاسد اقتصادی توفیقی 
نداشته و سوءمدیریت های 3/5 سال اخیر سبب بدتر شدن اوضاع 

هم شده است.
رکورد زدن شاخص فساد اقتصادی در سال 1395 و در دولت 
روحانی، غیرقابل انتظار هم نبوده اســت. کشف پرونده های عظیم 
فســاد اقتصادی در دولت در یکی دو سال اخیر، چیزی نیست که 

از انظار مردم و فعالان اقتصادی، پنهان مانده باشد.
در حالی که تا قبل از دولت روحانی، بزرگترین پرونده فســاد 
اقتصادی، رقم 3 هزار میلیارد تومان داشت،  اکنون در دولت یازدهم 

سخن از اختلاس های 50 هزار میلیارد تومانی است.
به عنوان مثال، اخیرا امیر خجسته رئیس  فراکسیون مبارزه با 
مفاســد اقتصادی و اداری مجلس در گفت وگو با  خبرگزاری خانه 
ملت، در خصوص مبارزه مجلس یا مفاسد اقتصادی و اداری، اظهار 
داشــت: مجلس به موضوع صندوق ذخیــره فرهنگیان ورود پیدا 
کرده و همچنین 30 نفر از اعضای شبکه های بزرگ اقتصادی که 
بانک هایی مانند بانک ســرمایه و بانــک دی را غارت کرده بودند، 

شناسایی کرده است.
نماینده مردم همدان  و فامنین در مجلس شــورای اسلامی با 
بیان اینکه به عنوان رئیس  فراکســیون مبارزه با مفاسد اقتصادی 
و اداری بــه این موضوعات ورود پیدا کــرده ام، بیان کرد: در حال 
حاضر بالــغ بر 3 هزار میلیارد تومان از صندوق ذخیره فرهنگیان 
بازگردانده شده است و مبالغ سنگین دیگری نیز در حال بازگشت 
اســت و به طور جدی در تلاش هستیم تا 12 هزار میلیارد دیگر 

نیز به بیت المال بازگردانده شود.
وی بــا بیان اینکه در یکــی از بانک های خصوصی بازگرداندن 
50 هزار میلیــارد تومان به بیت المال در تیررس قرار دارد، گفت: 
چند بانک خصوصی دیگر توسط مجلس رصد می شود، همچنین 
نمایندگان مردم بر بانک های دولتی نیز نظارت می کنند. در حال 
حاضر موضوع 50 هزار میلیارد تومان در دســت بررسی است که 
بعدا نتایج آن اعلام می شود و مسئولان این امر باید اعلام کنند که 

این مبلغ به کجا رفته است.

مرکز پژوهش های مجلس:

مفاسد اقتصادی 
در دولت یازدهم رکورد زده است

معاون حفاظت ســازمان جنگل ها و مراتع گفت: بارها 
گفته ایم طرح کاداســتر )مشخص کردن وضعیت مالکیت 
و مشــخصات زمین ها( ســواحل جنوب و شمال کشور با
 10 میلیارد تومان قابل اجراست، اما همین مبلغ را هم تأمین 

نکرده اند.
مســعود منصور در گفت وگو با خبرگزاری فارس، در پاسخ به 
اینکه چرا طرح کاداستر که سبب شفافیت وضعیت زمین ها و نوع 
مالکیت آنها می شود، سالها طول کشیده و اجرا نمی شود، گفت: ما 
به اندازه بضاعت مان طرح کاداستر را پیش برده ایم و از مجموع 135 
میلیون هکتار اراضی ملی، 20 میلیون هکتار آن کاداستر شده است.
معاون حفاظت ســازمان جنگل ها و مراتع از مسئولان کشور 
خواست تا با اختصاص اعتبار به اجرای طرح کاداستر به عنوان وامی 
مهم در عرصه منابع طبیعی کشــور کمک کنند و افزود: گفته ایم 
که اگر بخواهیم کاداستر را در سواحل دریای خزر، عمان و خلیج 
فارس اجرا کنیم، فقط به 10 میلیارد تومان اعتبار نیاز داریم، ولی 

همین رقم هم تأمین نمی شود.
منصور در پاســخ به این ســؤال که فکر نمی کنید اجرا نشدن 
کاداستر با منافع برخی گره خورده است گفت: شاید چنین دلیلی 
هم باشد و در کنار آن بی توجهی و کم توجهی هم وجود داشته باشد.
وی درباره زمین خواری برخی سیاسیون و افراد خاص و حتی 
برخی نمایندگان مجلس طی ســالهای گذشته و اقدامات سازمان 
جنگل ها و مراتع با تأیید پدیده زمین خواری توســط افراد خاص 
تصریح کرد: مسلماً با پشتیبانی اینگونه افراد، پدیده زمین خواری 

راحت تر اتفاق می افتد اما فقط مختص به این افراد نیست.
معاون حفاظت سازمان جنگل ها و مراتع ادامه داد: متأسفانه هنوز 
تعریف دقیقی از زمین خواری نداریم و نمی دانیم چه چیزی را دقیقاً 
بگوییم زمین خواری. در حوزه شــهر، مسائلی همچون قرارگیری 
زمین ها در حوزه شهری، حاشیه شهرها و مسائلی همچون ساخت 
و ســاز، تصرف اراضی کشــاورزی و اراضی ملی از جرائم است که 

می تواند زیرمجموعه پدیده زمین خواری قرار بگیرد.
منصور به این نکته اشاره کرد که در زمینه بازپس گیری اراضی 
ملی در دو سال اخیر توفیقات خوبی داشته ایم، تا حدی که بیش 
از 30 هزار هکتار از اراضی ملی بازپس گیری شــده است و مراجع 
قضایی هم پس از تأکیدات مقام معظم رهبری با دقت و سخت گیری 

بیشتری در این حوزه احکام صادر می کنند.

طی یک سال گذشــته نرخ کالاهای اساسی نظیر برنج، 
گوشت، مرغ، روغن و قند و شکر گران شده است.

به گزارش تســنیم،  بررسی های بانک مرکزی از تغییرات قیمتی 
خرده فروشــی برخی از مواد خوراکی در تهران برای ســال منتهی 
به12/13/ 95 نشــان می دهد نرخ لبنیات معادل 7/7 درصد، تخم 
مرغ 21/1 درصد، برنج 31/5 درصد، حبوب 19/9 درصد، میوه های 
تازه 32/9 درصد، ســبز ی های تازه 24/7 درصد، گوشت قرمز 7/9 
درصد، گوشت مرغ 24/4 درصد، قند و شکر 23/9 درصد، چای 14/4 

درصد و روغن نباتی 8/4 درصد افزایش داشته است.
گفتنی اســت در هفته منتهی به 13 اسفند ماه سال جاری نیز 
نرخ 5 گروه مواد خوراکی نسبت به هفته قبل از آن افزایش و قیمت 
5 گروه دیگر ثابت ماند در همین حال تنها نرخ یک گروه نیز کاهش 

یافته است.
 بر اساس اعلام بانک مرکزی نرخ تخم مرغ 10/2 درصد، میوه های 
تازه 5/2 درصد، گوشــت قرمز 0/3 درصد، گوشت مرغ 4/2 درصد و 
چای 1/1 درصد در هفته مذکور افزایش یافت اما در همین حال نرخ 
ســبزی های تازه 1/1 درصد کاهش داشته است. نرخ لبنیات ، برنج، 

حبوب، قندو شکر و روغن نباتی بدون تغییر ماند.
در هفته مورد گزارش در گروه لبنیات بهای کره پاستوریزه معادل 
0/4 درصد افزایش داشت و قیمت سایر اقلام این گروه بدون تغییر 

بود . بهای تخم مرغ معادل 10/2 درصد افزایش یافت.
در این هفتــه در گروه های برنج و حبوب قیمت تمام اقلام این 

گروه ها ثابت بود.
در هفته مورد بررسی، در میادین زیر نظر شهرداری انگور و کدو 
سبز عرضه کمی داشت. سایر اقلام میوه و سبزی تازه که تعدادی از 
آن ها از نظر کیفی در مقایسه با سایر میوه فروشی ها متفاوت بودند 
، به نرخ مصوب ســازمان میادین میوه و تره بار عرضه می شد. میوه 
فروشی های سطح شهر اقلام میوه و سبزی تازه را عرضه می کردند که 
در گروه میوه های تازه بهای انگور معادل 6/4 درصد کاهش ولی قیمت 
سایر اقلام این گروه بین 4/1 درصد تا 11/5 درصد افزایش داشت.

با توجه بــه تکمیل ظرفیت قطارها در برخی ایام نوروز 
96، شرکت رجا اعلام کرد با ایجاد ظرفیت های جدید برای 
ســفرهای نوروزی، بلیت آن را از ساعت 10 شنبه عرضه 

می کند.
به گزارش روابط عمومی رجا، سرپرست معاونت اجرایی شرکت 
حمل و نقل ریلی رجا درباره ظرفیت های نوروزی قطار، اظهار داشت: 
پس از پیش فروش قطارهای نوروز 96 برای تاریخ های 25 اسفند 
95 لغایت 15 فروردین 96 و اتمام ظرفیت ایجادی بعضی روزها، 
این شرکت با تخصیص واگن های جدید ظرفیت های جدیدی برای 

سفر هموطنان ایجاد کرده است.
محسن یاوری افزود: بلیت ظرفیت های جدید ایجاد شده، روز 
شنبه 21 اسفند ماه ساعت 10 صبح در سامانه فروش قرار خواهد 
گرفــت و از طریق کانال های فروش شــرکت شــامل آژانس های 
مسافرتی، وب ســایت رجا، اپلیکیشن فروش بلیت قطار و سامانه 

1539 قابل خریداری است.
رئیس ســتاد هماهنگی سفرهای نوروزی با بیان اینکه در ایام 
نوروز در بهای بلیت بعضی از قطارها تخفیف اعمال شــده است، 
اضافه کرد: هموطنان با برنامه ریزی مطلوب، علاوه بر ظرفیت های 
ایجاد شده جدید می توانند از تخفیف های ارائه شده در بلیت برخی 
از قطارهای این شرکت در مسیرهای مختلف به ویژه در هفته دوم 

تعطیلات نوروزی بهره مند شوند.
وی اشــاره کرد: مسافران در صورت وجود هرگونه سوال یا نیاز 
به اطلاعات بیشتر می توانند با سامانه اطلاع رسانی و فروش شرکت 
رجا با شماره 1539 )تهران( و 88347073-021 )شهرستان ها( 

به صورت شبانه روزی تماس بگیرند.

شرکت حمل و نقل ریلی رجا اعلام کرد

پیش فروش بلیت ظرفیت جدید 
قطارهای نوروزی از شنبه

طبق بررسی بانک مرکزی

قیمت کالاهای اساسی امسال 
تا۳0 درصد افزایش یافته است

معاون سازمان جنگل ها و مراتع اعلام کرد

اجرای طرح کاداستر سواحل 
معطل 10 میلیارد تومان اعتبار!

پیدا کرده است.
رئیس هیئت مدیره شــرکت 
تجارت گستر در ادامه با اشاره به 

برگزاری اولین نمایشگاه بین المللی 
هدایا و سوغات ایران و جهان در 
تاریخ 16 تا 19 مرداد سال آینده 

گفت: این نمایشگاه با حضور ده ها 
شرکت داخلی و خارجی از ایران 
و دیگر کشورهای مختلف جهان 

و همچنین مشارکت وزارتخانه ها، 
ســازمان ها و نهادهای کشور، در 
محل نمایشــگاه های بین المللی 
شهر آفتاب برگزار خواهد شد.وی 
افزود: در این نمایشــگاه بیش از 
300 شــرکت داخلی و خارجی، 
نوین ترین تولیدات و دستاوردهای 
هنری و محلی ســوغات خود را 
ارائــه و در معرض دید مخاطبان 

قرار خواهند داد.
اولین  اکبــرزاده،  گفتــه  به 
بین المللی تخصصی  نمایشــگاه 
هدایا و سوغات ایران و جهان در 
چهار بخش اصلی صنایع دستی، 
سوغات زیارت، صنایع بسته بندی 
و تابلوفرش برپا خواهد شــد. در 
حاشــیه این نمایشگاه همچنین 
آداب و رسوم و فرهنگ و سوغات 
و صنایع دســتی مناطق و اقوام 

مختلف ایرانی هم عرضه می شود.
معرفی سوغات و صنایع دستی و 
محلی مناطــق مختلف ایران به 
دیگر کشورها، معرفی و گسترش 
فرهنگ ایرانی اسلامی به جهان، 
آشــنایی تولیدکنندگان سوغات 
و صنایــع محلی بــا جدیدترین 
شــناخت  تولیــد،  روش هــای 
بازارهــای صادراتی، آشــنایی با 
نوین تریــن روش هــای طراحی، 
تبلیغات و بسته بندی و برندسازی 
محصــولات و ســوغات مناطق 
مختلف کشــور، برخی از اهداف 
برگزاری این نمایشــگاه اســت.
علاقه مندان می توانند برای دریافت 
اطلاعات بیشــتر اولین نمایشگاه 
و  بین المللــی تخصصــی هدایا 
ســوغات ایران و جهان به سایت 
www.jahannema.com مراجعه کنند.


